
Vragen ingevolge artikel 44 reglement van orde aan het College van Gedeputeerde Staten door de 
Statenleden H.G.A. Steur van de fractie Partij van Zeeland , M.C.P. de Theije en  E.J.A. Vermue van de 
fractie van de BBB. 

Datum: 7 december 2023 

Toelichting: 
Met verbazing hebben wij kennis genomen van de feiten welke in het persbericht van de LTO 
https://www.lto.nl//aanpak-nutrienten-verontreinigde-nv-gebieden-laat-weer-zien-hoe-ver-de-
overheid-van-de-boerenpraktijk-staat/ te lezen zijn.  
Te elfder ure heeft de minister van LNV dhr. Adema bekend gemaakt in welke gebieden in 2024 en 
2025 de stikstofgebruiksnorm stapsgewijs met 20% dient te worden verlaagd.  
Nadere bestudering van de bijbehorende kaart 
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D47905 leert dat grote delen van 
Zeeland hieronder vallen. 
In het artikel valt te lezen dat de aanwijzing van deze gebieden is geschied op basis van gegevens die 
minstens 10 jaar oud zijn.  

Vragen: 
1. Bent u met ons van mening dat dit in december bekend maken, terwijl men de bouwplannen 

voor het nieuwe jaar al grotendeels rond heeft, te laat is? Graag een toelichting.
2. Bent u het met ons eens dat een besluit met zulke verstrekkende gevolgen gebaseerd op 

gegevens uit 2010 volstrekt onaanvaardbaar is, zeker gezien de gewijzigde situatie sinds de 
metingen?
Als voorbeeld: de bemestingsnormen zijn verlaagd, al sinds 2012.
Bemestingsruimte fosfaat is afhankelijk geworden van hoeveelheid fosfaat in de bodem, dit 
wordt gemeten met grondmonsters.
De teeltvrije zones, sinds dit jaar verplicht, langs waterlichamen waar tevens niet bemest ( of 
met gewasbescherming gewerkt) mag worden.
Graag een toelichting.

3. Bent u bereid om richting het ministerie van LNV aan te dringen op een aanpak gebaseerd op 
recentere gegevens welke niet te elfder ure wordt mede gedeeld? Graag een toelichting.

4. 
A. Wat is de rol van de provincie in de totstandkoming van het NV-kaartje? Welke

informatie heeft de provincie aangeleverd en wanneer en van welk jaartal zijn deze
gegevens?

B. Werden er in het verleden of in het heden door de provincie onderzoeken uitgevoerd
betreffende de waterkwaliteit en aanwezige nutriënten ? Graag een toelichting.

5. 
A. Is bij GS bekend welke bijdrage waterschap Scheldestromen geleverd heeft? En zo ja,

welke bijdrage/data?
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B. Wordt er bij de hoeveelheid stikstof in het oppervlaktewater rekening gehouden met 
de invloed van de toename van de watervogels? 

6.  
A. Is bij GS bekend dat er ook fosfaat ( uit oud historisch vuil: wat vroeger op de sloot 

geloosd werd, verzinkt was) vrij komt door wateropwarming en verdroging door 
klimaatverandering? Ook wat betreft verhoging nitraatconcentratie door droogte ( 
RIVM 6-7-2023). 

B. Op voornoemde kaart is bij de in Zeeland aangewezen gebieden niet te zien of in een 
gebied enkel de concentraties fosfaat of fosfaat en stikstof te hoog zouden zijn is bij 
het College specifiekere informatie bekend m.b.t. de aanwezigheid van fosfaat? 
Graag een toelichting. 

7. Is GS ermee bekend dat als de bodem met minder organische mest wordt bemest, de bodem  
gaat verschralen en daardoor gaat werken als zeef, wat meer uitspoeling geeft (ten gevolge van 
de afschaffing derogatie) Graag een toelichting.  

8. Waarom wordt alleen naar landbouw gekeken en niet naar de toename in de natuur, gevolgen 
bevolkingsdichtheid, riool overstorten en lekken en natuurlijke bronnen als fosfaatrijke kwel?  
 
Hoogachtend namens de Statenfracties van de Partij van Zeeland en de BBB.  
 
Bertie Steur  Marco de Theije  Esther Vermue 
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